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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul a modificat modul de calcul al taxei pe care companiile din telecom o plătesc către ANCOM 
Guvernul a modificat modul de calcul al taxei pe care companiile din telecom o plătesc ANCOM, printr-o 
ordonanţă de urgenţă privind instituirea unor măsuri în domeniul comunicaţiilor electronice şi al infrastructurii 
fizice a reţelelor de comunicaţii electronice adoptată miercuri, 3 iulie. 
Conform actului normativ adoptat miercuri procentul pe care companiile îl plătesc pentru monitorizarea ANCOM 
se determină anual, fără a depăşi 2% ca raport între: a) valoarea prevăzută la art. 123 alin. (1) din care se scad 
sumele încasate din tariful prevăzut la art. 126 alin. (1) lit. a) şi din tariful de monitorizare stabilit în anii 
precedenţi, la finele lunii anterioare celei în care se determină procentul, şi; b) cifra de afaceri cumulată a 
persoanelor prevăzute la alin. (1) şi (2). 
Formula este asemănătoare cu cea prevăzută în OUG 111/2011, care stabilea taxa către ANCOM drept procentul 
care se determină anual, fără a depăşi 0,4%, ca raport între: a) cheltuielile administrative prevăzute la art. 123 
alin. (2), din care se scad veniturile din alte surse; şi b) cifra de afaceri cumulată a persoanelor prevăzute la alin. 
(1) şi (2). 
OUG 111/2011 a fost modificată de OUG 114/2018, care stabilea procentul prevăzut la alin. (1) şi (2) în cuantum 
de 3%, cu excepţia serviciilor poştale şi de curierat. 
Miercuri Guvernul a anunţat că actul normativ adoptat pregăteşte desfăşurarea licitaţiei privind tehnologia 5G. 
„Actul adoptat astăzi aduce clarificări tehnice şi de reglementare privind determinarea şi aplicatibilitatea tarifului 
de monitorizare, noile reglementări fiind îndreptate spre armonizare cu dinamica pieţei şi cu legislaţia de la 
nivelul UE. Sunt două modificări: preţul spectrului radio în cadrul licitaţiilor este una dintre ele. Proiectul 
stabileşte că evaluarea fiecărei benzi de frecvenţă, atât la momentul acordării, cât şi la momentul prelungirii 
licenţelor să beneficieze de o analiză dedicată şi detaliată pentru a obţine un preţ optim. Stabilirea condiţiior de 
desfăşurare a licitaţiei pentru tehnologia 5G se va face prin Hotărâre a Guvernului ce va fi iniţiată la propunerea 
ANCOM, în colaborare cu specialişti din Ministerul Comunicaţiilor şi prin consultarea pieţei. În ceea ce priveşte 
tariful de monitorizare. Actul normativ instituie un mecanism de stabilire şi colectare a acestui tarif. Acest proiect 
de monitorizare se face în mpsura necesităţilor de finanţare anuale ale ANCOM pentru exercitarea atribuţiilor sale 
specifice pieţei de comuncaţii electronice. Prin introducerea acestui mecanism este eliminată posibilitatea 
supracolectării a acestor sume peste niveşlul de finanţare necesar ANCOM, aşa cum este stabilit în legislaţie”, a 
adăugat Nelu Barbu. 
În expunerea de motive a actului normativ adoptat miercuri Guvernul admite că OUG 114/2018 a avut un rol de 
inhibare a investiţiilor în tehnologia 5G şi vorbeşte şi despe necesitatea colectării până la sfârşitul anului 2019, la 
bugetul de stat, a sumelor estimate pentru valorificarea benzilor de frecvenţe radio destinate comunicaţiilor 
mobile, şi evitarea unui risc de deficit bugetar. 
După introducerea taxei de 3%, unele companii din telecom au anunţat că îşi pot reconsidera planurile de 
participare la licitaţia 5G. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect PSD-ALDE: Copiii, obligaţi prin lege să-şi întreţină părinţii/ MOTIVUL: Sub influenţa banilor, tinerii uită 
că au şi obligaţii/ Propunerea prevede şi pedepse cu închisoarea 
Proiectul de lege privind "Recunoştinţa între generaţii" a fost depus la Senat de 74 de parlamentare PSD şi ALDE, 
printre care şi Niculae Bădălău, ministrul Economiei, în acesta precizându-se că părinţii, bunicii sau străbunicii 
trebuie să fie susţinuţi financiar de copii, dacă au nevoie. 
"Ne aflăm într-o lume în care normele morale se dovedesc a nu mai fi suficiente pentru a crea obligaţii reciproce 
între oameni, nici chiar între membrii aceleiaşi familii, dezumanizarea sub influenţa banilor, egoismul şi lupta 
pentru dobândirea averilor create prin munca părinţilor şi bunicilor, determinându-i pe tineri să uite că au şi 
obligaţii, nu numai drepturi", se arată în expunerea de motive a iniţiativei legislative. 
Proiectul prevede obligaţia părinţilor de a-şi întreţine copiii şi de a le asigura un trai decent şi educaţia necesară. 
Totodată, documentul prevede obligaţia bunicilor de a-şi întreţine nepoţii, acolo unde "nepoţii minori, care 
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necesită sprijin material, aflaţi în imposibilitatea întreţinerii lor de către părinţi au dreptul la întreţinere de la 
bunici care dispun de mijloace suficiente. 
Propiectul vine şi cu o prevedere legată de părinţi: "Obligaţiile copiilor majori de a-şi întreţine părinţii" 
Proiect aici: https://www.senat.ro/legis/PDF/2019/19b338FG.pdf 
La acest capitol se prevede: 
- obligaţiile de întreţinere se referă exclusiv la persoanele din aceeaşi familie, cu grad de rudenie în linie dreaptă 
- copiii majori apţi de muncă sunt obligaţi să-şi întreţină părinţii inapţi de muncă aflaţi în dificultate, necesitând 
sprijin material. 
- dacă nu există un contract scris, ori testament, privind întreţinerea părinţilor inapţi de muncă, sau care se află în 
dificultate şi necesită sprijin material, problema achitării pensiei de întreţinere de către copiii majori se 
soluţionează pe cale amiabilă între părţi, apelarea la rezolvarea pe cale judecătorească fiind ultima soluţie de 
urmat. 
- cuantumul pensiei de întreţinere se stabileşte de către instanţa judecătorească într-o sumă bănească fixă plătită 
lunar, ţinându-se cont de starea materială şi familială a părinţilor şi a copiilor, precum şi de alte împrejurări 
relevante. 
-copiii ai căror părinţi sunt decăzuţi din drepturile părinteşti nu au obligaţia de întreţinere a acestora 
- în circumstanţe excepţionale (boală gravă, handicap sever, mutilare sau altă formă de dezabilitate a părintelui) 
copiii majori pot fi obligaţi de către instanţa judecătorească să participe la cheltuieli suplimentare generate de 
starea în care se află părintele. 
Potrivit proiectului, cuantumul întreţinerii datorate de copii pentru părinţii lor, împreună cu întreţinerea datorată 
altor persoane, îndrepătăţite, potrivit legii, nu poate depăşi o cincime din venitul net lunar al celui obligat astfel 
încât să nu fie periclitată situaţia materială a celor obligaţi să constribuie. 
- părinţii vitregi inapţi de muncă, care necesită sprijin material, în imposbilitatea întreţinerilor de către copiii lor 
fireşti majori apţi de muncă, au dreptul la întreţinere de la copiii vitregi majori apţi de muncă care dispun de 
mijloace suficiente 
Obligaţiile se aplică şi în cazul străbunicilor. 
Cei 74 de iniţiatori arată în expunerea de motive că la baza proiectului stă faptul că "familie- nucleul societăţii- 
este supusă unor profunde şi nedorite perturbaţii asupra unităţii şi solidarităţii necesare asigurării existenţei şi 
continuităţii în spaţiul naţional român" 
Legat de sancţiuni, se arată că "fapta unei persoane, care încalcă prevederile prezentei legi, referitoare la familie, 
costituie infracţiune şi se sancţionează conform dispoziţiilor art. 305 din Codul penal (noul cod penal art 378)". 
Art. 378 prevede: 
Abandonul de familie 
(1) Săvârşirea de către persoana care are obligaţia legală de întreţinere, faţă de cel îndreptăţit la întreţinere, a 
uneia dintre următoarele fapte: 
a) părăsirea, alungarea sau lăsarea fără ajutor, expunându-l la suferinţe fizice sau morale; 
b) neîndeplinirea, cu rea-credinţă, a obligaţiei de întreţinere prevăzute de lege; 
c) neplata, cu rea-credinţă, timp de 3 luni, a pensiei de întreţinere stabilite pe cale judecătorească, se pedepseşte 
cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau cu amendă. 
(2) Cu aceeaşi pedeapsă se sancţionează neexecutarea, cu rea-credinţă, de către cel condamnat a prestaţiilor 
periodice stabilite prin hotărâre judecătorească, în favoarea persoanelor îndreptăţite la întreţinere din partea 
victimei infracţiunii. 
(3) Acţiunea penală se pune în mişcare la plângerea prealabilă a persoanei vătămate. 
(4) Fapta nu se pedepseşte dacă, înainte de terminarea urmăririi penale, inculpatul îşi îndeplineşte obligaţiile. 
(5) Dacă, până la rămânerea definitivă a hotărârii de condamnare, inculpatul îşi îndeplineşte obligaţiile, instanţa 
dispune, după caz, amânarea aplicării pedepsei sau suspendarea executării pedepsei sub supraveghere, chiar dacă 
nu sunt îndeplinite condiţiile prevăzute de lege pentru aceasta. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Guvernul ia în calcul IMPOZITAREA progresivă a pensiilor speciale 
Ministerul Finanţelor analizează posibilitatea impozitării progresive a pensiilor speciale, ca modalitate de a reduce 
impactul asupra actualului buget, astfel încât la rectificarea bugetară anunţată la sfârşitul lunii să se încadreze în 
deficitul de 3%, potrivit unor surse din PSD. 
Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici analizează măsurile pe care trebuie să le aplice pentru a scădea deficitul 
bugetului de stat la 3% din PIB, limita acceptabilă conform normelor UE. Acestea vor fi anunţate la sfârşitul lunii 
iulie, odată cu rectificarea bugetară, au explicat sursele citate. 
Astfel, din cei 11 miliarde de lei, care reprezintă deficitul bugetar actual, ministrul Finanţelor plănuieşte tăierea a 
7 miliarde de lei din cheltuielile Guvernului, pentru a se încadra în ţinta de deficit de 3%, adică 4 miliarde de lei, 
conform surselor social-democrate. 
Una dintre măsurile luate în considerare de Executiv pentru reducerea deficitului bugetar este impozitarea 
progresivă a pensiilor speciale, conform surselor menţionate. 

 
De asemenea, Guvernul ar putea tăia finanţarea pentru programe cu măsuri sociale. Unul dintre acestea ar putea 
fi cel cunoscut drept "Primul Ghiozdan", prin care copii din clasa I şi clasa pregătitoare ar trebui să primească un 
ghizodan cu rechizite. Pentru a implementa programul, Ministerul Educaţiei a avut alocat în bugetul pe 2019 
peste 9.300.000 lei. 
În acelaşi timp, ministrul Finanţelor ia în considerare restructurarea unor agenţii guvernamentale pentru a 
eficientiza activitatea lor şi costurile implicate, au explicat sursele social-democrate. 
Eugen Teodorovici a afirmat, marţi că unele ministere sunt "supradimensionate". El a oferit exemplul Ministerului 
Economiei, cu mii de companii în subordine, care nu îşi justifică prezenţa în economie, unele cu un singur angajat 
şi care „atârnă de ani de zile”. Acesta a explicat că va avea în vedere eficientizarea administraţiei publice, a 
personalului din ministere, nu va face restructurări în alte domenii bugetare ca educaţia sau sistemul medical. 
Oficialul din Guvern a anunţat, marţi seară, că deficitul de 1,4% consemnat după primele cinci luni a fost anticipat 
la începutul acestui an şi nu reprezintă o surpriză, precizând că unul dintre factori este majorarea salariilor. 
Luna trecută, Comisia Europeană avertiza România că, din cauza modificărilor aduse Legii bugetului, evoluţia 
salarială este mult prea mare în comparaţie cu productivitatea ţării. Oficialul european Isabel Grilo a susţinut că 
România riscă să devieze de la ţinta privind deficitul bugetar de 3%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a amânat pronunţarea pe sesizările Opoziţiei şi ale lui Iohannis pe modificarea codurilor penale 
Curtea Constituţională a amânat pronunţarea pentru 10 iulie pe obiecţiile de neconstituţionalitate formulate de 
PNL - USR şi de preşedintele Klaus Iohannis asupra modificărilor aduse de Parlament Codului Penal şi Codului de 
Procedură Penală. 
Judecătorii CCR au decis în mai multe rânduri amânarea pronunţării asupra sesizărilor depuse de Opoziţie şi de 
şeful statului asupra modificării Codului penal şi Codului de procedură penală. 
Pe 25 aprilie, PNL şi USR au depus la Curtea Constituţională sesizări în legătură cu proiectul care a modificat Codul 
penal şi pe cel care a schimbat Codul de procedură penală, iniţiative adoptate de Parlament. 
Printre articolele sesizate de opoziţie ca fiind neconstituţionale se numără şi articolul 16 (3) litera a din Codul 
penal. 
„-Art. 16 alin. (3) - lit. a) prevede rezultatul faptei sale, urmărind producerea lui prin săvârşirea acelei fapte. Ori de 
câte ori legea penală prevede că pentru a putea fi infractiune se impune săvârşirea faptei într-un anume scop, 
infracţiunea trebuie să fie săvârşită cu intenţie directă, care să rezulte în mod neîndoielnic, din circumstanţele 
concrete ale cauzei-. Curtea Constituţională, în jurisprudenţa sa constată , prin raportare la art. 1 alin. (5) din 
Constituţie, a statuat că “orice act normativ trebuie să îndeplinească anumite condiţii calitative, printre acestea 
numărându-se previzibilitatea, ceea ce presupune că acesta trebuie să fie suficient de precis şi clar pentru a putea 
fi aplicat; astfel, formularea cu o precizie suficientă a actului normativ permite persoanelor interesate - care pot 
apela, la nevoie, la sfatul unui specialist - să prevadă într-o măsură rezonabilă, în circumstanţele speţei, 
consecinţele care pot rezulta dintr-un act determinat. Desigur, poate să fie dificil să se redacteze legi de o precizie 
totală şi o anumită supleţe poate chiar să se dovedească de dorit, supleţe care nu trebuie să afecteze însă 
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previzibilitatea legii.”Or, dispoziţia cuprinzând condiţia ca intenţia directă „să rezulte în mod neîndoielnic, din 
circumstanţele concrete ale cauzei” este neclară, inclusiv prin raportare la obiectul dispoziţiei modificate, în 
sensul că cerinţa impusă de legiuitor şi-ar găsi rostul mai degrabă în cadrul dispoziţiilor referitoare la probaţiune. 
Astfel, dispoziţia de modificare a art. 16 alin. (3) lit. a) încalcă principiul securităţii juridice, consacrat la art. 1 alin. 
(5) din Constituţie”, potrivit textului sesizării. 
PNL şi USR transmit, de asemenea, că eliminarea modificprii articolului 35 (1) din Codul penal încalcă prevederile 
Constituţiei. Şi articolele privind termenele de prescripţie sunt amintite de Opoziţie. 
„Diminuarea termenelor de prescripţie a răspunderii penale pentru infracţiuni cu pericol social ridicat, 
concomitent cu reducerea termenelor speciale de prescripţie a răspunderii penale pune la îndoială aptitudinea 
sancţiunilor penale de a-şi atinge scopul preventiv. Prin urmare, considerăm că art. 154 alin. (1) lit. b) şi c) şi art. 
155 alin. (3) încalcă prevederile art. 1 alin. (3) din Constituţie privind statul de drept, care „impun legiuitorului 
obligaţia de a lua măsuri în vederea apărării ordinii şi siguranţei publice, prin adoptarea instrumentelor legale 
necesare în scopul reducerii fenomenului infracţional (…) cu excluderea oricăror reglementări de natură să ducă la 
încurajarea acestui fenomen.” (Decizia nr. 44/2016) De asemenea, se ignoră cu desăvârşire dreptul victimelor de a 
avea ele însele parte de o procedură echitabilă, încălcându-se, astfel, art. 124 alin. (2) din Constituţie, potrivit 
căruia „Justiţia este unică, imparţială şi egală pentru toţi”, precum şi principiul aflării adevărului, „adică dreptul la 
un proces echitabil al părţii interesate în luarea în considerare a tuturor probelor administrate care contribuie la 
aflarea adevărului, şi principiul dreptăţii, consacrat de art. 1 alin. (3) din Constituţie ca o valoare supremă a 
statului de drept” (Decizia nr. 54/2009)”, transmit reprezentanţii PNL şi USR. 
Despre Legea de modificare a Codului de procedură penală, Opoziţia precizează că se încalcă principiul 
bicameralismului. 
Camera Deputaţilor a adoptat, pe 24 aprilie, ca for decizional, proiectele pentru modificarea Codului penal şi a 
celui de procedură penală. Procedura parlamentară a fost reluată după ce lui Tudorel Toader i s-a reproşat că nu 
iniţiază OUG pentru aceste modificări. Ulterior Toader a demisionat din funcţia de ministru al Justiţiei, în loc fiind 
numită Ana Birchall. 
CE ARGUMENTE ADUCE KLAUS IOHANNIS ÎN SESIZAREA FĂCUTĂ LA CCR PE CODURILE PENALE 

Preşedintele Klaus Iohannis susţine în sesizarea făcută la CCR că prin modificarea Codului de procedură penală că 
a fost din nou încălcată Legea fundamentală prin modificările aduse de către Parlament, precum şi principiul 
bicameralismului. 
„Însă, în procedura reexaminării legii - deschisă potrivit art. 147 alin. (2) din Constituţie - Parlamentul a adoptat 
legea criticată cu încălcarea art. 147 alin. (2) din Constituţie. Astfel, cu ocazia punerii în acord a unora dintre 
dispoziţiile legii, declarate neconstituţionale, cu Decizia nr. 633/2018, Parlamentul, pe de o parte şi-a ignorat 
obligaţia constituţională de a pune în acord textele din legea criticată cu decizii anterioare ale Curţii 
Constituţionale, aspect ce contravine dispoziţiilor art. 147 alin. (2) coroborate cu cele ale art. 147 alin. (1) şi alin. 
(4) din Constituţie, iar pe de altă parte, în procedura punerii de acord nu a realizat corelările necesare, adoptând 
reglementări ce contravin principiului legalităţii, fiind astfel încălcate prevederile art. 147 alin. (2) prin raportare la 
art. 1 alin. (5) din Constituţie”, precizează Iohannis în sesizare. 
„Totodată, în procedura de punere în acord a legii, legiuitorul a încălcat şi principiul bicameralismului consacrat de 
art. 61 alin. (2) şi art. 75 din Constituţie, precum şi depăşirea limitelor fixate prin Decizia nr. 633/2018”, 
completează preşedintele României. 
Şeful statului argumentează că Parlamentul a eliminat articole din Codul de procedură penală, însă fără a 
introduce normele la care făcuse referire CCR, în decizia de neconstituţionalitate. 
Astfel, preşedintele consideră că Parlamentul avea deschisă calea reexaminării doar în ceea ce priveşte 
introducerea unor astfel de norme, care să acopere situaţiile nereglementate şi identificate ca fiind necesare de 
Curtea Constituţională şi, în consecinţă nu putea elimina cu totul intervenţia asupra acestui text. 
Iohannis mai spune că Parlamentul a eliminat complet şi articolul 220 din Codul de procedură penală, contrar unei 
decizii anterioare a CCR, în care a constatat că soluţia legislativă care permite luarea măsurii arestului la domiciliu, 
în condiţiile în care anterior inculpatul a fost arestat (preventiv sau la domiciliu) în aceeaşi cauză, în lipsa unor 
temeiuri noi care fac necesară privarea sa de libertate. 
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PARLAMENTUL ŞI-A DEPĂŞIT LIMITELE FIXATE DE CURTEA CONSTITUŢIONALĂ ŞI ÎN MODIFICAREA CODULUI 
PENAL 

Iohannis a transmis la CCR şi o sesizare cu privire la neconstituţionalitate Legii pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 286/2009 privind Codul penal, precum şi a Legii nr. 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi 
sancţionarea faptelor de corupţie. 
„Parlamentul a adoptat legea criticată cu depăşirea limitelor fixate prin Decizia nr. 650/2018. Astfel, cu ocazia 
punerii în acord a unora dintre dispoziţiile legii, declarate neconstituţionale, cu Decizia nr. 650/2018, Parlamentul, 
pe de o parte şi-a ignorat obligaţia constituţională de a pune în acord textele din legea criticată cu decizii 
anterioare ale Curţii Constituţionale, aspect ce contravine dispoziţiilor art. 147 alin. (2) coroborate cu cele ale art. 
147 alin. (1) şi alin. (4) din Constituţie, iar pe de altă parte, în procedura punerii de acord nu a realizat corelările 
necesare, adoptând reglementări ce contravin principiului legalităţii, fiind astfel încălcate prevederile art. 147 alin. 
(2) prin raportare la art. 1 alin. (5) din Constituţie”, arată preşedintele României, în sesizarea formulată cu privire 
la modificările din Codul penal. 
Preşedintele vorbeşte şi despre modificările aduse articolului 297 din Codul penal referitor la infracţiunea de abuz 
în serviciu. 
„Faţă de cele de mai sus, având în vedere - pe de o parte raportul de complementaritate fixat de Curtea 
Constituţională între art. 132 din Legea nr. 78/2000 şi art. 297 din Codul penal referitor la infracţiunea de abuz în 
serviciu (pct. 213 din Decizia nr. 650/2018), iar - pe de altă parte necesitatea asigurării unei protecţii sporite a 
valorilor sociale şi necesitatea existenţei unor pârghii legale de natură a descuraja încălcarea unor asemenea 
valori [ansamblul considerentelor de la par. 621-626 ale Deciziei nr. 650/2018 enumerate la pct. I.3.lit. a) din 
prezenta sesizare], soluţia abrogării art. 132 din Legea nr. 78/2000 contravine art. 147 alin. (2) prin raportare la 
alin. (1) şi (4) ale aceluiaşi articol din Constituţie”, arată textul sesizării. 
De asemenea, şeful statului menţionează că abrogarea unui articol din Legea 78/2000 pentru prevenirea, 
descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie a eliminat din actul normativ orice prevedere care are legătură 
şi efect asupra articolului 297 din Codul penal. Iohannis spune că o astfel de abrogare este nejustificată. 
„În plus, dacă din raţiuni de corelare legislativă, în măsura în care se aducea vreo modificare art. 297 din Codul 
penal, aflat în legătură directă cu o normă de incriminare dintr-o altă lege cu dispoziţii penale - art. 132 din Legea 
nr. 78/2000 – s-ar fi putut găsi vreo justificare pentru soluţia abrogării art. 132 din Legea nr. 78/2000, în condiţiile 
eliminării oricărei intervenţii asupra art. 297 Cod penal, soluţia abrogării nu numai că nu îşi mai găseşte vreo 
justificare, însă lipseşte statul de o pârghie legală importantă care să descurajeze încălcarea îndatoririlor de 
serviciu atunci când funcţionarul public a obţinut pentru sine ori pentru altul un folos necuvenit, ceea ce, prin 
amploarea sa, poate reprezenta chiar o ameninţare la adresa statului de drept”, arată preşedintele. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Raportul GRECO | Ministrul Justiţiei a anunţat data şi ora la care va fi publicat 
Ministrul Justiţiei, Ana Birchall, a comunicat oficial către GRECO faptul că Guvernul a autorizat publicarea celor 
două rapoarte privind ţara noastră şi a fost stabilită ziua de 9 iulie, ora 11:00. Cele două vor fi publicate atât pe 
site-ul Ministeruluim cât şi pe cel al GRECO. 
„Ministrul Justiţiei, Ana Birchall, a comunicat oficial Secretariatului Executiv al Grupului Statelor împotriva 
Corupţiei (GRECO) decizia Guvernului României de a autoriza publicarea celor două rapoarte privind România: 
”Raportul de follow-up la Raportul ad-hoc privind România” şi ”Raportul interimar de conformitate din cadrul 
rundei a patra de evaluare privind România”. Urmare a propunerii GRECO, s-a convenit publicarea rapoartelor 
sus-menţionate în data de 9 iulie 2019, la ora 11:00 (ora României)”, se arată într-un comunicat al Ministerului 
Justiţiei. 
Rapoartele vor fi publicate simultan, în limba română şi în limba engleză, pe paginile web ale Ministerului Justiţiei 
(www.just.ro), respectiv GRECO (www.coe.int/greco). 
Guvernul a avizat, miercuri, publicarea raportului GRECO. 
Percepţia publică privind un nivel redus al corupţie în anumite ţări ar putea fi înşelătoare, arată GRECO într-un 
raport publicat pe 25 iunie, care face referire şi la seria de recomandări adresate unor ţări precum România şi 
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Polonia. În raportul său anual, GRECO analizează măsurile pe care le-au luat cele 49 de state membre împotriva 
corupţiei în 2018, în special în privinţa parlamentarilor, judecătorilor şi procurorilor. 
În cazul României, raportul GRECO notează că a fost făcută o serie de recomandări privind reformele justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul sterge prin OUG datoriile companiilor energetice, prin darea in plata a activelor lor 
Guvernul a aprobat o ordonanta de urgenta avand ca rol principal "asanarea sistemului energetic romanesc", a 
declarat Florin Radu Ciocanelea, consilier al prim-ministrului Viorica Dancila. 
El a explicat, joi, la Palatul Victoria, in cadrul unei conferinte de presa, ca prin ordonanta de urgenta aprobata de 
Guvern "se creeaza cadrul general care va permite Ministerului de Finante, prin ANAF, sa extraga din sistemul 
energetic toate activele eficiente (...) si a le da ulterior in concesiune printr-o procedura care va fi stabilita". 
"Actul aprobat astazi de Guvernul Romaniei are rolul de a asana sistemul energetic romanesc, respectiv de a 
separa partea eficienta de partea care pana acum nu a produs decat gauri si datorii in sistem, de a imbunatati si 
de a creste eficienta sistemului. In esenta, prin darea in plata, activele profitabile ale sistemului vor fi extrase, 
reorganizate si constituite in niste entitati care vor putea functiona strict pe termenii de eficienta, fara a mai crea 
datorii in sistemul energetic. Acest lucru le va permite si obtinerea de fonduri in diferite modalitati, fie fonduri 
europene, fie imprumuturi directe care sa le permita modernizarea si eficientizarea", a afirmat Ciocanelea. 
Consilierul premierului a explicat ca "toate aceste eficientizari, toate aceste modernizari se fac si se vor face 
numai in strict dialog (...) cu Comisia Europeana, toate avand si avizul Consiliului Concurentei". 
Intrebat care este procedura care va fi urmata, Ciocanelea a precizat: "Prin aceasta ordonanta de urgenta se 
creeaza cadrul general care va permite Ministerului de Finante, prin ANAF, sa extraga din sistemul energetic toate 
activele eficiente, cele care efectiv produc energie fara a genera pierderi, a le da pe urma in concesiune printr-o 
procedura care va fi stabilita ulterior, in asa fel incat la sfarsitul intregului proces sa avem niste companii si niste 
active energetice care, efectiv, vor fi importante pentru sistemul energetic national, atat din punct de vedere 
tehnic, respectiv sustinerea sistemului energetic national permanent, indiferent de anotimp, dar si prin modul in 
care nu vor mai crea pierderi intregii economii si, mai mult decat atat, necreand pierderi vor permite 
retehnologizarea si modernizarea lor si aici ma refere inclusiv la partea de ecologizare a intregului sistem". 
Fiind intrebat daca sub incidenta prevederilor actului normativ vor intra entitati energetice precum Complexul 
Energetic Hunedoara sau ELCEN, oficialul guvernamental a spus: "Da, sunt niste active importante aici pe care nu 
vrem sa le pierdem din vedere si pe care vrem sa le vedem functionand si sa contribuie in continuare la siguranta 
sistemului energetic national". 
Ciocanelea a precizat ca nu poate mentiona un total al datoriilor la zi, avand in vedere ca sunt mai multe tipuri de 
datorii, iar gestionarea lor tine de Ministerul de Finante si de ANAF. 
"Provin si din datorii si din penalitati si din imprumuturi luate, (...) discutam de cateva miliarde, in orice caz ", a 
completat el. 
Ciocanelea a facut o serie de precizari si cu privire la avizul din partea Consiliului Economic si Social pentru actul 
normativ, intrebat in acest sens. 
"A fost inaintat catre CES, este depus cu numar de inregistrare cu toate formalitatile indeplinite, intelegerea mea 
este ca a fost discutat in comisii. Maine se va intruni din nou CES-ul in plen si va decide asupra lui, oricum el nu va 
fi publicat, din ce stiu eu, pana nu va exista si avizul CES", a afirmat el. 
Consilierul premierului a precizat ca se estimeaza ca intreg procesul va cel putin cateva luni. 
"Noi estimam ca prima parte, dar aici poate mai bine va vor raspunde colegii mei de la Ministerul de Finante si 
ANAF, este partea de preluare, care nu va fi relativ usoara, deci va fi o perioada de cateva luni si in baza lor 
urmeaza partea a doua, mai concreta, de concesionare, deci este de cateva luni bune, 6 luni, poate 9 luni, dar 
important este ca s-a inceput si, ce mai vreau sa retineti, este ca s-a inceput in aceasta perioada si puteti sa o 
considerati si ca pe o pregatire pentru sezonul rece", a afirmat Ciocanelea. 
Formal, actul normativ initiat de Ministerul Energiei a fost aprobat de Guvern sub titlul: "Ordonanta de urgenta 
privind reglementarea unor masuri financiar-fiscale necesare pentru siguranta alimentarii cu energie electrica, 
precum si pentru stabilirea unor masuri referitoare la obligatiile de plata aferente imprumuturilor din venituri 
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de privatizare si a imprumuturilor contractate de statul roman de la institutii de credit si subimprumutate 
operatorilor economici". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Liderul de sindicat de la TAROM, audiat de procurori. Ce a spus la intrarea în sediul DIICOT 
Liderul de sindicat de la TAROM, Aurel Curdov, s-a prezentat joi la sediul DIICOT pentru a fi audiat de către 
procurori după ce au fost efectuate percheziţii la compania aeriană în cadrul cercetărilor pentru delapidare. 
Procurorii DIICOT îl audiază pe liderul de sindicat de la TAROM, Aurel Curdov, după ce, în cursul zilei de marţi au 
fost efectuate percheziţii la compania aeriană. 
„Ce acuzaţii? Nu cunosc”, a spus acesta înainte de a intra în sediul DIICOT. 
DIICOT a anunţat, oficial, că procurorii din structura centrală au efectuat percheziţii la sediul unui sindicat din 
cadrul companiei aeriene TAROM şi au ridicat înscrisuri. De asemenea, au fost efectuate 25 de percheziţii 
domiciliare în cauza în care sunt cercetate fapte de corupţie şi delapidare. 
„În această dimineaţă, procurorii D.I.I.C.O.T. – Structura Centrală împreună cu ofiţeri de poliţie judiciară din cadrul 
Directiei de Politie Transporturi au efectuat un număr de 25 de perchezitii domiciliare ( 14 Bucuresti, 7 Ilfov, 2 
Prahova, 1 Dâmboviţa si 1 Braşov), într-o cauză în care se efectuează urmărirea penală “in rem” sub aspectul 
săvârşirii de către mai multe persoane a unor fapte de delapidare şi corupţie. 
De asemenea, în conformitate cu art.170 cod procedură penală, procurorii procedează la ridicarea de înscrisuri de 
la sediul unei companii aeriene şi efectuează o percheziţie la punctul de lucru al unui sindicat”, au precizat 
reprezentanţii DIICOT, printr-un comunicat de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laurenţiu Adrian Neculaescu - numit în funcţia de consilier de stat pe probleme de mediu în cadrul Cancelariei 
premierului 
Laurenţiu Adrian Neculaescu a fost numit în funcţia de consilier de stat pe probleme de mediu în cadrul 
Cancelariei prim-ministrului, printr-o decizie a premierului Viorica Dăncilă. 
Decizia a fost publicată, joi, în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Salariile din mediul privat nu reusesc sa tina pasul cu cresterile de la stat. Calitatea proasta a noilor locuri de 
munca 
Peste 46% din Contractele Individuale de Munca (CIM) aveau salariul de baza la un nivel echivalent sau sub nivelul 
salariului minim, in ianuarie anul acesta (datele includ si contractele cu norma partiala), potrivit unui analize 
Syndex. 
Distributia salariala ramane puternic distorsionata, iar cresterea salariilor bugetarilor a impins la sase puncte 
procentuale peste medie ponderea angajatilor din privat remunerati la nivel minim (52%, fata de media nationala 
de 46%), in contextul in care economia reala nu a reusit sa tina pasul majorarilor pentru restul grilei. 
Ponderea salariilor minime a fost in ianuarie 2019 in scadere fata de anul trecut (cand reprezentau 50,4% din 
totalul CIM cu norma intreaga), dar este o reducere aparenta, atrag atentia autorii studiului. 
Cel mai probabil, diminuarea este efectul salariului minim diferentiat, dovada fiind extinderea ponderii categoriei 
care include salariile cu 200 de lei peste nivelul salariului minim care a urcat de la 8,4% la 9,7%. 
Strategia guvernamentala, in care cresterea este bazata pe salarii (wage-led growth) genereaza si probleme 
majore, pe care cresterile salariale induse prin politici guvernamentale nu le pot rezolva, avertizeaza studiul. 
Cresterea inegalitatilor de venit 
Daca diferenta dintre salariul mediu si salariul median (nivelul de la mijlocul distributiei salariale, sub si peste care 
se regasesc 50% din salariati) este pozitiva si tinde sa creasca, inseamna ca veniturile mari tind sa creasca mai 
rapid decat cele mici si invers). 
In Romania, salariul mediu este mai mare decat salariul median din cauza numarului mare de angajati cu salarii la 
baza piramidei salariale, iar datele OECD indica o crestere continua a diferentei (din cauza apropierii mai rapide a 
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salariului minim de salariul median, decat de salariul mediu), ceea ce inseamna ca inegalitatile salariale isi 
pastreaza si ele trendul crescator. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Eurostat: Peste jumătate din banii românilor se duc pe hrană și utilități 
Nivelul de trai din România rămâne, în continuare, unul dintre cele mai scăzute din Uniunea Europeană, chiar 
dacă veniturile au crescut în ultimii ani. Peste jumătate din buget se duce doar pentru mâncare și plata facturilor 
la utilități, cu mult peste media europeană. Suntem printre europenii care își permit cel mai rar să plece în 
vacanță ori să ia masa în oraș. 
O ieșire în oraș, o carte cumpărată sau un film văzut la cinematograf rămân, în continuare, activităși pe care mulți 
români nu și le permit prea des. Cheltuim sub 6% din bugetul lunar pentru cultură și recreație, cu mult mai puțin 
decât restul cetățenilor europeni. 
În România, peste jumătate din buget este alocat pentru achiziția de alimente și plata facturilor. Media europeană 
este însă mult mai mică, 36%. Suntem în top și la sumele cheltuite pentru alcool și țigări, arată cele mai recente 
statistici Eurostat, pentru 2017. În lipsa de oportunități, cârciuma rămâne locul preferat de recreere, mai ales la 
sate. 
În primul trimestru, în România, costul orar cu forța de muncă a crescut cu peste 16%, față de media europeană 
de 2,6%. Totodată, țara noastră a înregistrat și cele mai mari creșteri de prețuri din UE. 
Economiștii consideră că singura soluție pentru îmbunătățirea nivelului de trai este ca România să beneficieze de 
o creștere economică bazată pe investiții și nu pe consum. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 "Banca Centrală îşi face datoria în România şi nu vom avea inflaţie galopantă", a dat asigurări guvernatorul 
BNR Mugur Isărescu, la întâlnirea cu jurnaliştii 
Vara a temperat scumpirile. În prima sa ieşire publică la Banca Naţională, după preluarea unui nou mandat de 
guvernator, Mugur Isărescu a anunțat că în iunie inflaţia a scăzut sub 4%. 
"Inflaţie galopantă nu va fi în România, pentru că suntem şi noi aici. Această declaraţie este mai mult decât un 
angajament, este o subliniere că ţara are bancă centrală. Banca Centrală îşi face datoria în România şi nu vom 
avea inflaţie galopantă câtuşi de puţin. După câte vedeţi, noi discutăm de jumătăţi de procent, de procent. 
Maxim un procent a fost peste marginea de sus a ţintei noastre. Iar acum, dacă ar fi să spun ceva conform nu 
percepţiei, ci datelor pe care le avem noi din piaţă, s-ar putea să aveţi peste o săptămână o surpriză plăcută, 
adică inflaţia în luna iunie să coboare sub 4%. Şi atunci aproape că discuţiile acestea se vor mai calma", a 
afirmat Mugur Isărescu, întrebat de jurnalişti dacă vom avea inflaţie galopantă. 
Inflaţia galopantă presupune o creştere de peste 10%.  Guvernatorul BNR a precizat că în România există un exces 
de cerere, care se duce în deficitul de cont curent, adică se importă mai mult. 
"S-a stimulat prea mult consumul. Am spus acest lucru de repetate ori în ultimii doi ani de zile. (...) Există o 
diferenţă între percepţie şi realitate şi percepţia este că se duce cursul spre 5 lei pentru un euro şi el tinde să 
coboare spre 4,7 lei, pentru că avem intrări majore de capital, ceea ce s-ar putea să însemne că ecartul de 
dobândă este suficient de atractiv, iar această situaţie nu bucură neapărat Banca Centrală", a subliniat 
guvernatorul BNR, citat de Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Programul Tezaur: Titluri de stat pentru populaţie la dobânzi între 3,5% şi 5% pe an, începând de vinery 
Ministerul Finanţelor lansează, vineri, patru noi emisiuni de titluri de stat pentru populaţie în cadrul Programului 
Tezaur, cu dobânzi variind între 3,5% pe an şi 5% pe an în funcţie de scadenţă. 
Potrivit Prospectului de emisiune publicat de Ministerul Finanţelor, valoarea nominală a unui titlu este 1 leu. 
Pentru titlurile cu scadenţa la un an dobânda este 3,50%, pentru cele cu scadenţa de doi ani dobânda urcă la 4%, 
pentru cele pe 3 ani - 4,5%, iar pentru titlurile pe 5 ani - 5%. 
Subscrierile pot fi realizate până pe 31 iulie 2019 prin intermediul subunităţilor poştale din reţeaua Poşta Română 
şi prin Trezorerie. 
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În mediul urban, subscrierile realizate prin reţeaua Poşta Română se încheie cu o zi mai devreme, iar în mediul 
rural cu două zile mai devreme. 
Veniturile realizate de persoanele fizice din subscrierea şi deţinerea de titluri de stat nu se impozitează. 
Fondurile obţinute în cadrul acestor emisiuni vor fi utilizate pentru finanţarea deficitului bugetar şi refinanţarea 
datoriei publice. 
Începând din februarie 2019, Finanţele au emis lunar titluri de stat pentru populaţie în cadrul programului Tezaur, 
cu dobânzi cuprinse între 3,5% pe an şi 5% pe an. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Isarescu: Grosul profitului pe care il face BNR vine din administrarea rezervei valutare 
Grosul profitului pe care il face Banca Nationala a Romaniei vine din administrarea rezervei valutare si o mica 
parte din sistemul de plati si din operatiunile cu numerar, a declarat, joi, guvernatorul Bancii Nationale a 
Romaniei, Mugur Isarescu, intr-o conferinta de presa. 
"Suntem in continuare in pozitie de debitor. Daca luati un an intreg, ca am mai fost si creditori, am mai dat in 
anumite perioade - cand a aparut o lipsa de lichiditate - credite bancilor prin operatiunile de pe piata, dar la 
nivelul unui an intreg, daca aveti rabdarea sa va uitati pe cifre, suntem debitori. Cu alte cuvinte, operatiunile de 
pe piata monetara aduc inca pierdere. 
Si de fiecare data cand ma uit in bilantul Bancii Nationale am un ochi critic, glumesc, catre Directia de politica 
monetara, care propune sterilizari. Dar acolo este o doamna si trebuie sa respect genul. Profitul vine din 
operatiunile externe, din administrarea rezervei valutare, aproape, nu in totalitate. Mai avem profituri mici si din 
sistemul de plati, dar mici, si ceva din operatiunile cu numerar. Dar grosul vine din administrarea pietei valutare, 
administrarea rezervei valutare, fara aur", a spus Mugur Isarescu. 
Guvernatorul a explicat ca operatiunile de pe piata monetara sunt riscante si nu este implicata intreaga rezerva, ci 
doar o mica parte, respectiv 5-10%. 
"Daca o promulga domnul presedinte (Legea privind repatrierea rezervei de aur a Romaniei - n. red), ne costa 
vreo 15 - 20 de milioane (euro - n. red.) si il aducem aici sa-l atingeti si dumneavoastra, sa se lamureasca lumea ca 
exista, sa se linisteasca opinia publica", a afirmat Isarescu. 
Potrivit raportului anual, BNR a inregistrat la 31 decembrie 2018 un profit de 1,183 miliarde de lei, de sase ori mai 
mare decat cel consemnat in anul anterior (186,715 milioane de lei), ca urmare a urmatoarelor evolutii: 
inregistrarea unui profit operational in suma de 1,495 miliarde de lei, cu 58% peste profitul operational al anului 
anterior (946,889 milioane de lei); inregistrarea de cheltuieli cu diferentele nefavorabile din reevaluare aferente 
activelor si pasivelor in valuta in suma de 313,795 milioane de lei, cu 59% mai mici decat suma consemnata la 31 
decembrie 2017 (760,174 milioane de lei); inregistrarea de venituri nete din reevaluarea constructiilor si 
terenurilor la 31 decembrie 2018, in suma de 1,460 milioane de lei. 
De asemenea, raportul mentioneaza ca rezultatul final aferent operatiunilor de politica monetara pentru anul 
2018 a fost pierdere in suma de 96,174 milioane de lei, de trei ori peste nivelul consemnat in 2017 (28,509 
milioane de lei). 
Rezervele valutare ale Bancii Nationale a Romaniei (BNR) au coborat cu 0,8%, la 32,569 miliarde de euro la finalul 
lunii iunie, de la 32,834 miliarde de euro la 31 mai 2019, potrivit datelor BNR la 1 iulie 2019. 
Rezerva de aur s-a mentinut la 103,7 tone. In conditiile evolutiilor preturilor internationale, valoarea acesteia s-a 
situat la 4,137 miliarde de euro. 
Rezervele internationale ale Romaniei (valute plus aur) la 30 iunie 2019 au fost de 36,706 miliarde de euro, fata 
de 36,715 miliarde de euro la 31 mai 2019. 
Curtea Constitutionala a Romaniei a respins, luna trecuta, sesizarea PNL si USRasupra actului normativ pentru 
modificarea articolului 30 din Legea 312/2004 privind Statutul Bancii Nationale a Romaniei. 
Liberalii au contestat in aprilie la Curtea Constitutionala actul normativ initiat de parlamentarii PSD Liviu Dragnea 
si Serban Nicolae care vizeaza limitarea rezervelor de aur ale tarii din strainatate. 
Ludovic Orban preciza, la momentul sesizarii CCR, ca PNL nu isi doreste ca aurul Romaniei sa fie transformat in 
"ghiuluri si inele". 
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Intr-un discurs sustinut la Cluj-Napoca in luna februarie a acestui an, viceguvernatorul BNR, Liviu Voinea, a 
declarat ca Romania detine in prezent cu peste 50% mai mult aur decat avea la sfarsitul anului 1989, respectiv 
103,7 tone de aur, 60% din aceasta rezerva aflandu-se la Banca Angliei, iar ea foloseste la asigurarea si 
mentinerea credibilitatii externe a tarii ca partener solvabil. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Isărescu: Aducerea aurului în ţară ne va costa 15 – 20 de milioane, am putea să-l expunem public 
Guvernatorul BNR Mugur Isărescu a admis posibilitatea expunerii publice a aurului care va fi repatriat, pentru că 
este un metal care creează mistică, fantezii, avansând costurile aducerii aurului la 15 – 20 de milioane, fără a 
preciza moneda. 
În context, guvernatorul a respins ideea folosirii aurului în operaţiuni pe piaţă. „Este o curiozitate, când obţii profit 
din operaţiuni valutare, mai vine câte un pitpalac şi şi ne explică că de ce nu aţi făcut operaţiuni cu aur? Păi de ce 
să riscăm aur?”, a spus Isărescu 
Guvernatorul spune că operaţiunile pe piaţa valutară sunt complexe, implicând identificarea afacerilor profitabile, 
dar şi gestionarea unor riscuri deosebite. Iar societatea, spune Isărescu, a fost intoxicată cu informaţii privind 
sumele fabuloase care s-ar putea obţine din operaţiunile cu aur. 
„Au fost nelalocul lor toate sugestiile cu care societatea românească a fost intoxicată, că s-ar putea obţine sume 
fabuloase din investiţii sau operaţiuni cu aurul. Dacă la valută pierzi, d-apoi la aur? Intri cu aurul în operaţiuni atât 
de riscante, încât nu merită...Este absolut normală decizia pe care am luat-o acum 10 – 12 ani, să lăsăm aurul 
acolo, ca activ de ultimă instanţă....Dacă legea va fi promulgată de preşedinte, ne costă 15 – 20 de milioane şi îl 
aducem aici, să se lămurească lumea că există, să se liniştească opinia publică”, a spus Isărescu.22 
Guvernatorul BNR spune că Bundesbank, care deşi „sunt nemţi, dar au şi ei Şerbanii lor”, au adus acasă o pare din 
rezerva de aur, şi au expus public o casetă securizată cu lingouri, care puteau fi atinse. „Probabil vom face şi noi la 
fel, pentru că este un metal care creează mistică, fantezii”. 
Parlamentul a adoptat recent proiectul legislativ iniţiat de Liviu Dragnea şi Şerban Nicolae care prevede ca BNR să 
repatrieze 91,5% din aurul depozitat în străinătate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BCE: Sunt necesare fuziuni pentru eficientizarea sectorului bancar european 
Sistemul bancar european încă operează cu exces de capacitate după criza financiară şi există potenţial pentru 
mai multe fuziuni, în vederea sporirii eficienţei, dar nu pentru crearea unor instituţii mai mari, a afirmat Andrea 
Enria, preşedintele noii agenţii de supervizare bancară (Mecanismul unic de supervizare - SSM) din cadrul BCE, 
transmite Reuters. 
Mărimea optimă a unei bănci este dificil de evaluat, dar mi se pare evident că industria bancară europeană încă 
este prea mare, există necesitatea consolidării", a declarat Enria la o conferinţă desfăşurată la Lisabona. 
După o criză "consolidarea poate ajuta la reducerea excesului de capacitate. Totuşi, fuziunile nu sunt pentru 
crearea unor bănci şi mai mari, ci pentru a avea creditori mai eficienţi", a adăugat şeful SSM. 
Acesta a explicat că în unele cazuri "există potenţial pentru consolidare la instituţiile mici şi medii". 
Deciziile privind consolidarea trebuie luate de directori şi acţionari şi nu este de competenţa autorităţilor de 
reglementare să se pronunţe care este mărime corectă a sectorului bancar, dar "există impresia că sistemul 
bancar european încă operează cu exces de capacitate", a declarat Enria. 
În pofida speculaţiilor, au fost puţine fuziuni bancare transfrontaliere în Europa în ultimii ani, chiar dacă Banca 
Centrală Europeană a făcut un apel pentru consolidarea sectorului, care în opinia BCE ar asigura că creditul ajunge 
acolo unde este cea mai mare nevoie.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 CE a deschis anul trecut 31 de cazuri noi impotriva Romaniei pentru nepunerea in aplicare a legislatiei UE 
Comisia Europeana (CE) a deschis, anul trecut, la nivelul Uniunii Europene (UE), 644 de proceduri de constatare a 
neindeplinirii obligatiilor, o scadere cu 10% in raport cu 2017, dintre care 31 de cazuri noi au fost deschise 
impotriva Romaniei, a anuntat, joi, CE. 
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In 31 decembrie 2018, Romania avea 59 de cazuri deschise, dintre care 34 pentru neindeplinirea la timp a 
obligatiilor de transpunere, 20 pentru transpunere incorecta si/sau necorespunzatoare a directivelor, respectiv 5 
pentru incalcari ale regulamentelor, tratatelor si deciziilor. 
Raportul anual pentru 2018 indica o usoara crestere (cu 0,8%) a procedurilor de constatare a neindeplinirii 
obligatiilor (1.571) comparativ cu anul 2017 (1.559 de cazuri). 
"Astfel, dupa ce in 2016 a atins un maxim raportat la ultimii cinci ani, numarul de proceduri a inceput sa se 
stabilizeze, in 2018 reducandu-se cu 5% fata de 2016. Printre principalele domenii de politica vizate s-au numarat 
aspecte legate de mediu, mobilitate si transporturi, precum si de piata interna, industrie, antreprenoriat si IMM-
uri. 
De fiecare data cand dreptul UE nu este aplicat corect, cetatenii si intreprinderile nu isi pot exercita drepturile si 
nu au acces la beneficiile conferite de legislatia UE", se arata in comunicat. 
In domeniul mediului, de exemplu, Comisia a continuat sa ia masuri pentru a asigura respectarea deplina a 
Directivei privind calitatea aerului in ceea ce priveste valorile limita ale PM10 si ale dioxidului de azot (NO2), 
precum si sistemele de monitorizare din intreaga UE. 
Incepand cu anul 1984, in urma unei solicitari formulate de Parlamentul European, Comisia prezinta un raport 
anual privind monitorizarea aplicarii dreptului UE in cursul anului precedent. Parlamentul European adopta apoi o 
rezolutie privind raportul Comisiei. 
In mod prioritar, Comisia vizeaza problemele in cazul carora actiunile sale de asigurare a respectarii legii pot avea 
un impact real si pot ajuta cetatenii si intreprinderile. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Blocajul privind numirea procurorului șef european: Finlanda evită un răspuns. Procurorul ar urma să fie 
numit în următoarele 6 luni 
Ambasadoarea Finlandei la București evită să spună ce strategie va adopta ţara sa pentru a rezolva blocajul creat 
la numirea procurorului şef european. Conducerea acestei noi instituții europene ar urma să fie stabilită în timpul 
preşedinției finlandeze la Consiliul Uniunii Europene. 
"Există doi candidați - unul din partea Parlamentului European și unul din partea Consiliului. Vom prezenta 
concluziile pe care noi, ca Președinție rotativă, le vom avea după discuțiile cu Parlamentul European", a declarat 
Marjut Akola, ambasadoarea Finlandei în România. 
"Suntem pregătiți să îl numim pe procurorul șef european în timpul mandatului nostru", a adăugat diplomatul. 
Proaspăt instalat în fruntea grupului liberal din Parlament, Dacian Cioloș a anunțat miercuri relansarea procesului 
de numire a procurorului-șef european, care stagnează din cauza faptului că autoritățile de la București se opun 
numirii lui Kovesi. 
Grupul Renew Europe consideră că Laura Codruța Kovesi a avansat în procesul de selecție pe merit, iar Dacian 
Cioloș spune că va discuta problema cu președintele francez, Emmanuel Macron. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Manfred Weber contestă procedura impusă de "axa Macron-Orban" şi cere "democratizarea" UE 
Manfred Weber, care a fost candidatul Partidului Popular European (PPE, centru-dreapta) pentru postul de 
preşedinte al Comisiei Europene, a denunţat negocierile de "culise" ale "axei Macron-Orban" care au condus la 
desemnarea Ursulei von der Leyen şi a cerut "democratizarea" Uniunii Europene. 
"Au fost discuţii în culise şi sesiuni nocturne în care axa Macron-Orban a prevalat, iar sistemul primului candidat a 
fost desfiinţat. Nu este aceasta Europa pe care o vreau, voi continua să lupt pentru democratizarea UE", a 
declarat Manfred Weber, conform revistei Bild şi site-ului Politico.eu, referindu-se la obiecţiile la adresa 
candidaturii sale formulate de preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, şi de premierul Ungariei, Viktor Orban. 
"Trebuie să revizuim structurile instituţionale, legislaţia electorală, pentru a ne asigura că în viitor cine câştigă 
alegerile la nivel european devine preşedinte al Comisiei Europene. Europa trebuie să devină mai democratică", a 
afirmat Manfred Weber, citat de publicaţia germană BR şi de ediţia din Germania a agenţiei Reuters. 
"Atacurile la adresa mea sunt surprinzătoare, mai ales că, în campania electorală, echipa lui Macron era împotriva 
lui Orban. Macron spunea «votaţi pentru Europa mea, nu pentru cea a lui Orban», dar brusc ei colaborează şi 
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afectează Europa democratică. Suntem într-o stare de confuzie. Sunt foarte dezamăgit", a adăugat Manfred 
Weber, subliniind că o va susţine totuşi pe Ursula von der Leyen pentru funcţia de preşedinte al Comisiei 
Europene. 
Ursula von der Leyen, ministrul german al Apărării şi unul dintre liderii Uniunii Creştin-Democrate (CDU, centru-
dreapta), a fost propusă marţi de Consiliul European pentru funcţia de preşedinte al Comisiei Europene. 
Nominalizarea trebuie confirmată de Parlamentul European, unde ar putea apărea probleme, în contextul 
nemulţumirilor că nu a fost propus niciunul dintre liderii principalelor grupuri politice - Manfred Weber (Partidul 
Popular European, PPE, centru-dreapta) şi Frans Timmermans (Partidul Socialiştilor Europeni, PSE, centru-stânga). 
Preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a insistat pentru desemnarea prin negocieri politice a preşedintelui 
Comisiei Europene, contestând sistemul primului candidat de pe listele electorale. Ţări central şi est-europene, în 
principal Ungaria şi Polonia, au avut obiecţii privind numirea lui Frans Timmermans în funcţia de preşedinte al 
Executivului UE. 
(Sursa: Mediafax) 
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